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Samråd för finskt förvaltningsområde  
2023-03-15  
Närvarande  
Ulla Lammi, Hannele Haikonen, Tuula Vauhkonen, Seppo Kauppi, Saima Kauppi 

Anders Önbäck (kommunstyrelsens ordförande), Eva Thelander (samordnare, finskt 
förvaltningsområde). 

Samrådet öppnades  
Samrådet öppnades och samordnaren för finskt förvaltningsområde, Eva Thelander, utsågs till 
sekreterare.  

Noteringar från tidigare möte  

Inga synpunkter på noteringarna från tidigare samråd, den 22 oktober 2022. 
Noteringarna är publicerade på de finska sidorna på kommunens hemsida.  

Inkomna frågor  
Inga frågor hade skickats in till samrådet. Istället släpptes frågan fri bland de närvarande. Se 
under punkten Övriga frågor. 

Övriga frågor  
Samordnaren informerade om vad som gjorts sedan förra samrådet: 

• Finskt berättarprojekt – det mesta materialet har samlats in och ska nu 
sammanställas. Det skickas sedan till Stockholms länsmuseum för att ingå i 
appen ”Upptäck historien” tillsammans med liknande material från en rad 
andra kommuner i Stockholmsområdet. I Nykvarn presenteras materialet också 
i en utställning på biblioteket och i en skrift. 

• Finsk barnteater på Lillhaga förskola i november, på två språk.  
• Event i centrum med bland annat vedeldad bastu den 6 december. 
• Presentpåse till finsktalande brukare inom hemtjänsten i november/december. 
• Självständighetsfirande den 6 december. 
• Firandet av sverigefinnarnas dag den 26 februari. Bredare program än tidigare 

och lotterier. 
• Finskt fika har introducerats på Frivilligcentralen. Utgallrade böcker och tidningar 

från biblioteket skänks dit. Det har hittills varit välbesökt. 
• Kommunvägledare som talar lite finska har anställts till servicecenter. 
• Finsktalande fritidsledare har rekryterats till Fritidsfabriken 

 
Följande synpunkter framfördes och besvarades av samordnaren och ordföranden: 
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Finska fredagarna på FRC borde ha aktiviteter, kanske föredrag, allsång eller en liten 
kurs – se exempel från Eskilstuna.  
Svar: Det går absolut att ordna aktiviteter. Alla är välkomna att lämna förslag och vi kan 
pröva oss fram. Men initiativet måste komma från besökarna själva.  
 
Information om finska minoritetens rättigheter bör nå ut bättre, bland annat till 
vårdnadshavare med barn på förskolorna, till exempel uppsökande information, via 
barnen eller informationsmöte. 
Svar: Ja, information till vårdnadshavare skulle ha gjorts under hösten och våren. Men byte av 
utbildningschef och resursbrist på utbildningskontoret har fördröjt arbetet. FFO-
samordnaren ska träffa rektorer tillsammans med utbildningschef för att prata om vikten av 
finsk kultur och finska språket i skolan.  
 
Det finns lärare på skolorna med finskt påbrå som inte berättar det. Kan de stimuleras 
att använda sitt språk? Kan lärarnas finska språkkunskaper kartläggas, statusen höjas, 
intressanta erbjudanden ges så att fler finsktalande lärare söker till skolorna?  
Svar: Vi kan inte tvinga någon att använda andra språk än svenska i skolan. Skolorna har 
generellt haft det tufft de senaste åren. I dagsläget gäller det att anställa mer personal så att 
personalen överhuvudtaget orkar jobba. På Lugnet har till exempel mer personal anställts för 
att ge avlastning och minska antalet sjukskrivningar. Det börjar ge resultat nu.  
 
Varför kan inte kommunen ge högre lön till den som talar finska?  
Svar: Kommunen måste som arbetsgivare följa principen om likvärdighet. Även om viljan 
finns så tillåter inte lagen att någon får företräde på grund av språkkunskaper – inte heller 
finska språket i en kommun som tillhör finskt förvaltningsområde. Däremot kan den med 
finska språkkunskaper få en fördel om det rör sig om två kandidater som i övrigt är 
jämbördiga.  
 
Finns det finsktalande gode män? Befolkningen blir äldre, behöver hjälp och tappar 
språket som äldre. 
Svar: Överförmyndarnämnden har flyttat till Södertälje kommun. Anders Önbäck lovar föra 
frågan vidare till Märtha Dahlberg (S) som sitter i överförmyndarnämnden. 
 
Varför ges ingen finsk vuxenteater i Nykvarn?  
Svar: Teaterföreställningar kan ges om det är möjligt i kommunens lokaler. Just nu saknas bra 
lokal eftersom Sländan saknar bra stolar och belysningen inte fungerar korrekt. Därför kan 
den som önskar få gratis biljetter till teaterföreställning i Södertälje i april. 
 
Förslag till evenemang/aktiviteter 

• Fler föredrag som det om njutbart åldrande i februari. 
• Vanhanajan iltamat– I afton dans, från Eskilstuna 
• Samla familjer och umgås. 
• Bastu. 
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Slutligen informerade Anders Önbäck om den nya majoritetens politik och planerna på nytt 
äldreboende och kanske trygghetsboende framöver. 
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